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Mistä Etelä-Savossa on 

lähdetty liikkeelle…..



Vuonna 2015 sertifioitiin ensimmäinen 3,0 hehtaarin koivumetsä



Mitä ajatuksia silloin….

 Luomusertifiointiin lähti mukaan yrittäjä, joka

halusi hyödyntää metsäänsä osana

yritystoimintaa -> tuotteen jalostaminen

markkinoille

 Yrittäjällä selkeä suunnitelma toiminnastaan

olemassa

 Näppärän kokoinen alue tarkastajan tarkastaa ja 

hallinnon dokumentoida



Miten innostus tarttui…..

 Vuonna 2015  1479 ha

 Vuonna 2016   370 ha

 Vuonna 2017   460 ha

 Joukossa metsiä hyödyntäviä toimijoita/ 

yksityisiä metsänomistajia , yhteensä 11



…ja miten se näkyi hallinnossa

 Luomuvalvontaan ilmottautui metsätiloja, 

joiden koko vaihteli 30 – 1300 ha:n välillä

 Alkuvaiheessa kaikki valvontajärjestelmään

ilmoittautuneet tekivät kohdaltaan

riskiarvioinnin, eli poistivat haettavasta

alueesta ei kelpoiset metsäkuviot/palstat

 Palstojen/kuvioiden määrä erittäin suuri

 SV-lyhennyksiä käsiteltäessä todellinen

aikasyöppö hallinnossa



Yleisin kysymys, mikä on esitetty

 Paljonko tarkastus maksaa vuodessa ?



Nykytarkastuksen plussat ja miinukset

 Alkutarkastuksessa käydään metsänomistajan

kanssa läpi keruutoimintaan liittyviä asioita

kertaalleen läpi -> varmistus siitä, että ymmärrys

luomutuotannon ehdoista on olemassa +

 Luomutarkastaja kartoittaa tarkastuksessa

mahdolliset riskialueet -> ts. samat, jotka

metsänomistaja on ilmoituksessaan ilmoittanut +

 Valmentava tarkastusmaailma +

 Maastokäynti -> silmäperusteinen kartoitus -

 Maksu sidottu käytettyyn aikaan (91,00€/h) +/-



Työmenekki n. 100 ha:n tilalla

 Ilmoittautumisen kirjaaminen järjestelmään -> ½ 

- 1 h

 Alkutarkastuksen toimeksianto 1 h

 Alkutarkastuksen hyväksyntä 1h

 Varsinaisen tarkastuksen hyväksyntä ja 

luomutodistus 1 h

 Poikkeusluvan käsittely (siirtymävaihe) 2-4 h

Yksi työpäivä

ESAELY, ylijohtaja Pekka Häkkinen



Mitä voisi tehdä tulevaisuudessa 

toisin…..

 Yhteistyö tiivimmäksi Metsäkeskuksen

tietojärjestelmien kanssa -> realiaikainen

seuranta alueiden käytön osalta -> helpottaa

asioiden kirjaamista, pienentää riskiä toimia

toisin

 Silmämääräinen maastokäynti -> näytteenotto

 Mikäli metsänomistaja haluaa “vain” sertifioida

metsät ilman taloudellista hyödyntämistä -> 

pelkkä kertaluonteinen rekisteröintimaksu , ei

vuositarkastusta



Kiitos 


